



黃良柏先生

黃良柏先生為冠忠巴士集團有限公司主席。該集團是香港最具規模的非專營巴士公司之一，主要提供本地及中港跨境客運服務。

七十年代初，黃先生加入其先父黃冠忠先生於一九四八年創立的冠忠巴士集團，至今已累積四十年運輸服務經驗。黃先生除帶領其集團發展及開拓業務外，對業界亦有深遠貢獻。他於一九八五年協助業界成立巴士同業聯會，旨在確保本地交通運輸服務業能持續穩定發展。自創會至今，黃先生一直擔任聯會主席，在其領導下，聯會成功向政府反映業界的需要及意見，並為業界爭取到更多權益。

黃先生積極參與多項公務，自二〇一一年起擔任香港特區政府環境保護署綠色運輸試驗基金督導委員會之委員，亦曾為香港特區政府選舉委員會（航運交通界）之代表。此外，黃先生又致力推動本地足球運動的發展，為南區足球會之名譽會長兼首席贊助人。

黃先生熱愛遠足，並多次參加「樂施毅行者」籌款活動。參加者必須在四十八小時內日夜兼程，完成橫越一百公里麥理浩徑，是一項對體力和耐力要求極高的遠足活動。黃先生堅毅不屈的意志和善心，亦反映在其支持高等教育的發展及終身學習的精神上。本校獲冠忠巴士集團捐款三百萬元以支持銀禧學院發展。此外，該集團為鼓勵員工終身學習，亦加入了本校的僱員進修計劃，其員工報讀本校課程可獲學費折扣優惠。

為表揚黃良柏先生對香港及本校所作的貢獻，現恭請校董會主席先生頒授榮譽大學院士榮銜予黃良柏先生。

Mr Matthew Wong Leung-pak

Mr Matthew Wong Leung-pak is the Chairman of Kwoon Chung Bus Holdings Limited, one of the largest non-franchised public bus operators in Hong Kong, mainly providing local and cross-boundary passenger transport services.

Kwoon Chung Bus Holdings Limited was founded by Mr Wong's late father, Mr Wong Kwoon-chung, in 1948. Mr Matthew Wong joined the company in early 1970's and has accumulated extensive experience in the bus business. In addition to leading his company to growth and prosperity, Mr Wong has made profound contributions to the industry. In 1985, he initiated the collaboration with other local passenger transport operators to form the Public Omnibus Operators Association (POOA), with an aim of ensuring the continuous and stable growth of the local passenger transport service sector. He has been the Chairman of the Association since its establishment and under his leadership, the POOA has successfully reflected the needs and opinions of local bus operators to the Hong Kong Government and enhanced their rights.

Mr Wong has taken up various roles in public services. He has served as a Member of the Steering Committee of the Pilot Green Transport Fund of the Environmental Protection Department of the HKSAR since 2011 and acted as a Representative in the HKSAR Election Committee (Transport Subsector). He is also the Honorary President and Principal Patron for the Southern District Football Club, actively promoting football development in Hong Kong.

As an enthusiastic hiker, Mr Wong has been participating in Oxfam Trailwalker for many years. The fundraising event requires participants to complete the 100 km MacLehose Trail in 48 hours, which demands a high level of physical strength and endurance. Mr Wong's perseverance and generosity are also reflected in his keen support for higher education and lifelong learning. Kwoon Chung Bus Holdings Limited generously donated \$3 million to the University for the development of the OUHK Jubilee College. To encourage lifelong education and staff development, his company has joined the University's Employer Support Study Scheme under which his employees will enjoy tuition fee discount when enrolling in courses offered by the University.

In recognition of Mr Matthew Wong's contributions to Hong Kong and the University, may I invite the Chairman to present him with the Honorary University Fellowship.